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De Nederlandse UNIFIL Vereniging (NUV) is in 
1999 opgericht en is in principe alleen vóór 
Unifillers, Dutchbatt en Dutch Infantry Coy en hun 
familieleden. De NUV heeft zich voor de periode 
2016-2020 het volgende ten doel gesteld:

Saamhorigheid
Saamhorigheid werd in Libanon als een 
groot goed ervaren en is de basis van onze 
vereniging. De NUV ondersteunt dit door 
ontmoetingsmomenten te organiseren of 
te ondersteunen met faciliteiten. SHARING 
MOMENTS! Lid zijn van onze vereniging moet 
voelen als ‘thuis’ komen, verbonden met ‘toen 
en nu’. Het ‘wij-gevoel’ straalt trots uit, versterkt 
de onderlinge band en heeft een duidelijke en 
positieve uitstraling naar onze omgeving. Het 
draagt bij aan de herkenning en erkenning van 
UNIFIL als missie en onszelf als UNIFIL veteranen. 
Iedere vijf jaar wordt door de NUV een grote 
landelijke reünie georganiseerd.

Informatie en communicatie
Het is belangrijk om onze missie op de kaart te 
houden en te bewaren voor de toekomst. De 
NUV streeft naar een genuanceerd beeld van de 
missie, haar veteranen en hun ervaringen. Goede 
contacten en samenwerking met de pers/media, 
Defensie, ons eigen 44 Pantserinfanteriebataljon 
RI JWF, organisaties voor veteranen en 
bijv. militaire musea zijn essentieel. Het 
verenigingsblad Dubbel Vier verschijnt eens 
per drie maanden en wordt breed gelezen! De 
vereniging heeft een eigen website en is actief op 
sociale media. Actueel nieuws over activiteiten, 
veteranendagen en veteranen in het algemeen 
dragen bij aan verbondenheid. Er is een factsheet 
ontwikkeld met achtergrond en informatie over 
de missie. De ambitie is om in de komende jaren 
te zorgen voor een database met gegevens, 
feiten/gebeurtenissen, namenlijsten, kaarten, 
foto’s van posten en materieel en mensen, etc.

Belangenbehartiging 
Binnen de mogelijkheden die het bestuur heeft, 
informeert de NUV instanties zoals Defensie, 

de IGK (tevens belast met veteranenzaken), 
de defensieombudsman, politici, organisaties 
voor veteranen etc. en stelt als dat nodig is de 
specifieke omstandigheden van onze veteranen 
aan de orde. We willen luisteren naar dat wat er 
leeft en goede, functionele contacten hebben 
met onze leden en alle betrokkenen. In de 
komende vijf jaar wil de NUV uitgroeien tot DE 
belangenbehartiger van én voor alle Unifillers.

Representatie
De NUV komt binnen haar mogelijkheden op 
voor de belangen van Unifillers. Daarbij streven 
wij naar herkenning, erkenning en waardering. 
Periodiek overleg vindt plaats met het Ministerie 
van Defensie, de Politiek, RI JWF, het Veteranen 
Platform (VP), het Veteraneninstituut (VI), De 
Basis, gelijkgestemde veteranenorganisaties, het 
VFonds, het Nederlands Instituut voor Militaire 
Historie, etc.

Herdenken 
De negen oud collega’s, wier namen op het 
UNIFIL monument in Havelte staan, hebben 
tijdens onze missie het hoogste offer gebracht, 
hun leven. Unifillers hebben daar het diepste 
respect voor. Zij en hun families/nabestaanden 
verdienen voor altijd ons respect en onze 
aandacht. Nabestaanden worden meer betrokken 
bij activiteiten. Wij geven zichtbaar blijk van 
respect door bij de jaarlijkse herdenkingen in 
Amsterdam, Loenen en bij het Monument te 
Havelte als eenheid of delegatie aanwezig te 
zijn. Betrokken, trots en representatief! Unifillers 
worden in toenemende mate gevraagd om 
te fungeren als erewacht bij een uitvaart met 
veteranen-eer van een overleden Unifiller. 

Ondersteuning 
Het Landelijk Zorgsysteem Veteranen (LZV) kent 
een nuldelijnsondersteuning component. Het 
VP is opgedragen de nuldelijnsondersteuning 
uit te voeren en voor de toekomst te verankeren. 
Nuldelijnsondersteuning is steun dichtbij, 
Unifillers die dus andere Unifillers helpen. 
Op de website en in de Dubbel Vier staat een 
overzicht van de landelijke dekking van onze 
nuldelijnsondersteuners.  De ondersteuning krijgt 
nieuwe vormen in de versie 2.0.

Ereleden NUV
Louis Verhoeven 2013
Berry Diestelhof  2016
Hans van Lent      2016

Lid van verdienste NUV
René Vroomman   2017
Henk Schoenmakers  2019

Bestuursleden NUV
Voorzitter (a.i.):  Sjak Neelen
voorzitter@unifilvereniging.nl 

Secretaris:  Verdi van Hilten
secretaris@unifilvereniging.nl 

Penningmeester en ledenadministratie: 
Sjak Neelen
penningmeester@unifilvereniging.nl
Ericalaan 16, 6086 CV  Neer
Tel. 06-21535205

Lid bestuur (Merchandising en activiteiten):
Berry Diestelhof
merchandising@unifilvereniging.nl
Tel. 0575-520435

Lid bestuur (activiteiten): 
Joop Hoek
activiteiten@unifilvereniging.nl 
Tel. 06-54631686

Commissieleden NUV
Redactie Dubbel Vier: 
Kees Hendriks
redactie@unifilvereniging.nl
Tel. 06-46555977

Social Media:
Hans van Lent

Adviseur nuldelijnsondersteuning:
Erik van Till

Nuldelijnszorg en Sociaal Fonds:
Cees van Ingen

Commissie van Beroep:
Fred Krijnen, Marvin Kuiper, Jan van Halen
cvb@unifilvereniging.nl 

Webmaster www.unifilvereniging.nl
Bart van Lier, Pieter Mielen, Bert Lammerts van 
Bueren, Dick Bronder en Sjak Neelen
webmaster@unifilvereniging.nl 

Commissie Project  en waarnemend secretaris:
Rob Deckers

De activiteiten van de NUV worden mede mogelijk 
gemaakt door een bijdrage van het V-fonds.

UNIFIL Vereniging
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Van de voorzitter (a.i.)

Beste Unifiller, geachte lezer,

Op de ALV-agenda van dit jaar stond ook de ledenaanwas van de NL UNIFIL Ver-
eniging op de agenda als beleidsstandpunt. We hebben al veel mensen gesproken 
die meenden de wijsheid in pacht te hebben om groei te bewerkstelligen. We 
komen tot de conclusie dat er niet echt een handvat is om het aan op te hangen.  
Wat we wel hebben gezien is dat bij de grote reünie in 2006 het ledenaantal sterk 
is gegroeid. Evenals bij de reünie in 2014 en de DIN-uitreikingen in 2015 en 2016. 
Bij gelegenheid van de reünie op 28 september 2019 in Breda zetten we weer in 
op groei. Op 31 augustus stonden er 1470 namen in de leden lijst (1330 op 31 
december jl.).

Bij gelegenheid van de reünie legden we contact met onze nieuwe adverteerder 
CONSOLID`. We verwijzen u naar de wervingsadvertentie in dit blad; dit kan een 
heleboel mensen aanspreken die hun rijbewijs in hun diensttijd hebben gehaald 
voor een YP 408, YA-328 of een DAF YA-616 en voor de mensen die thans nog werk-
zaam zijn in de vervoerssector.

De NLVD op zaterdag 29 juni 2019 was een kei van een dag voor ons allen. Op en-
kele klagers na die het te warm vonden. Libanese temperaturen en zon had Joop 
Hoek onze S3 besteld die deze activiteit in zijn portefeuille heeft. De NLVD was in 
de organisatie en het weer gesteldheid uitmuntend geregeld en een compliment 
waard. We hebben weer veel (nieuwe) mensen ontmoet en gesproken buiten on-
der de camouflage met een drankje. Op deze dag werden de eerste replica blauwe 
vechtpetten verkocht die we in Libanon ook droegen. De voorraad is beperkt en 
de laatste zullen op de grote reünie aan de man/vrouw worden gebracht. Waar we 
in 2020 met het NLVD-defilé wat aan gaan doen, is het hoge gehalte aan vrijetijds-
kleding in het laatste peloton qua korte broeken en slippers bij de deelnemers aan 
het defilé. 

We bezochten in de afgelopen periode Monuta, Lydia Jager, de workshop website, 
bestuurs-vergaderingen, de Adviescommissie die zijn eerste bijeenkomst had, Ma-
rion Schook, de NLVD en de Vierdaagse. Bert Lammerts van Bueren (onze webmas-
ter) heeft de nieuwe NUV-website klaar staan. Op 1 oktober 2019 gaan we live.

De UNIFIL Marching Group (UMG) nam succesvol deel aan de Vierdaagse in Nijme-
gen. Er was een uitvaller in deze vier dagen van afzien en inspanningen. Maar de 
lijst van deelnemers was indrukwekkend. Vooral de lijst met het aantal succesvolle 
deelnames die menigeen achter zijn naam heeft staan. Ruud van den Heuvel en 
Paul van der Smitte zijn gestopt als bestuurders van de UMG en zullen de vlag een 
dezer over dragen aan hun opvolgers. We bedanken beiden voor het vele werk dat 
ze hebben verricht voor de UMG en UNIFIL-veteranen.

UNIFIL-veteraan Pieter van Geldorp heeft bij de Libanese regering postuum voor 
de in Libanon gesneuvelde Sgt. Philip de Koning twee Libanese Medailles aange-
vraagd. Op 4 mei 2019 werden deze door de vertegenwoordiging van de Libanese 
regering in Tyre uitgereikt aan Kmar Majoor Maria. Via de Defat zijn de medailles 
naar Nederland gekomen. Op woensdag 7 augustus werden de medailles op de 
Zwaluwberg in Hilversum uitgereikt door de IGK, Luitenant-generaal Hans van 
Griensven aan Philips moeder, broer Willem en de overige aanwezige familiele-
den. Een eervolle gebeurtenis met een moment van bezinning voor hen die zijn 
gesneuveld tijdens hun missie, voor hen die door het werken aan vrede gekwetst 
raakten en voor diegenen voor wie de last te zwaar werd.

De uitvaart van Jan Ursem en het verdriet bij zijn echtgenote heeft mij wel aan-
gegrepen.  Hij was een actief NUV lid. Het was een Jan waardige uitvaart met 

Lees verder op pagina 4 >>

Colofon

Dubbel Vier, uitgave van de Nederlandse 
UNIFIL Vereniging

Jaargang 20, nr. 3, september 2019 
 
Oplage 1.300 stuks

Drukker Editoo B.V.
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Adreswijzigingen
Alleen schriftelijk doorgeven per mail  
aan: penningmeester@unifilvereniging.nl
of per post aan:
Ledenadministratie NUV
S. Neelen, Ericalaan 16, 6086 CV  NEER

Adverteren in de Dubbel Vier
Ondersteun het werk van de vereniging 
en adverteer in de Dubbel Vier. De 
Dubbel Vier wordt niet alleen thuis door 
de leden van de vereniging gelezen, maar 
is steeds meer te vinden in openbare 
en veteranengelegenheden.  Dat maakt 
het nemen van een advertentie des 
te interessant voor u/uw bedrijf. Laat 
u informeren over de mogelijkheden 
redactie@unifilvereniging.nl en 
penningmeester@unifilvereniging.nl

Aanleveren kopij en fotomateriaal
Graag ontvangt de redactie artikelen 
en foto’s voor de Dubbel Vier. Bij het 
aanleveren van foto’s: graag in voldoende 
formaat in verband met de drukkwaliteit. 
De redactie behoudt zich het recht voor 
ingezonden stukken in te korten of om er 
veranderingen in aan te brengen.

De artikelen in de Dubbel Vier hoeven niet 
noodzakelijkerwijs de zienswijze van het 
bestuur weer te geven.

Overname artikelen
Overname van artikelen is toegestaan 
met bronvermelding en toezending 
van een exemplaar aan adres van de 
secretaris. 

Inleveren kopij voor de Dubbel Vier
De deadlines voor de Dubbel Vier staan 
vermeld op de website van de NUV.

De deadline voor Dubbel Vier 4-2019 is 
17 november 2019
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zijn NUV-draagploeg en veel UNIFIL-veteranen die in DT of 
burger aanwezig waren. Ook was er een afvaardiging van 
44 Pantserinfanteriebataljon RI JWF die hem de laatste eer 
kwamen bewijzen.

We maken ons op voor de Airborne Wandeltocht in 
Oosterbeek. Elke eerste zaterdag van september in enig 
jaar. Op deze zaterdag 7 september zouden we wel een 
stuk of 6 activiteiten kunnen bezoeken. Maar we moeten 
keuzes maken en een afvaardiging sturen naar de andere 
activiteiten.

De hotelkamer voor de grote reünie in Breda op 28 
september 2019 was vorig jaar al voor mij geboekt. Anders 
moet ik bij Sjaak Duine of Hans van Lent gaan slapen. 
Het tenue hangt al klaar in de kast, de speech moet nog 
geschreven worden. We maken ons op om die dag de 
genodigden te ontvangen en er een gezellig feest van te 
maken. U komt toch ook? De kaartverkoop is nog open!

Ons lid Bert heeft de Sunset March in Nijmegen in de markt 
gezet om met UNIFIL’ers aan deel te nemen op zaterdag 
9 november 2019. Kijk in de NUV-agenda waar alle leuke 
activiteiten voor leden voorbijkomen. Gun je zelf een leuk 
uitstapje met je kameraden. Wij zijn er ook!

Bijzondere ontmoetingen met bijzondere mensen. 

Met blauwe groet
Sjak Neelen, voorzitter a.i.
Nederlandse UNIFIL Vereniging

Leesvoer 

Van de redactie,

De zomer voorbij, geen idee bij het schrijven hoe de weersomstandigheden zullen 
zijn bij de reünie aankomende week? We gaan het zien en neem anders zelf even 
je zonnetje mee! Daar is namelijk geen plaats voor donderwolken en plaatselijke 
depressies. Hopelijk heeft iedereen een fijne zomer gehad en zijn jullie weer 
toe aan een verse D4? Ik moet zeggen, meer dan voldoende bijdrages mogen 
ontvangen. Thanks! Ook een dikke thanks voor Wim de Kwant, mooie foto op de 
voorpagina!

40 jaar Dutchbatt! Toch ook weer het thema voor deze editie. Verschillende maten 
die weer terug zijn gegaan naar Libanon. Lezen jullie mee straks? Wat valt verder 
op? Een aantal artikelen die zijn aangeleverd en die je dan ook even doen stilstaan. 
Een herdenking, een postume toekenning en het overlijden van een gewaardeerd 
lid van ons. Tja, we worden er niet jonger op. Logischerwijs komen dit soort zaken 
dan ook vaker voor. Het is even aan de redactie om het evenwicht te bewaren in 
wat we plaatsen he? Naast dit soort berichtgeving gaat het toch ook om het hier 
en nu. Dat vraagt om balans. Dus naast momenten van bezinning ook artikelen die 
ons doen glimlachen. Ik hoop dat we dit vooral met elkaar blijven doen. Kom maar 
door met jullie bijdrages! Tot op de reünie!

Kees Hendriks
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Last call

Beste NUV-leden,

Wij zijn er klaar voor. Zaterdag 28 september is het zover: de grote reünie. Het volgende is onder andere geregeld. Een 
zaal, catering, stands met informatie, re-enactment, goede bewijzering naar de ontmoetingspunten voor de diverse 
posten, een film, opvang door studenten, muziek en een korte openingsceremonie.

We hebben nog een paar plaatsen over. Tot woensdag 25 september 18.00 kunnen NUV leden zich voor €15 pp 
inschrijven via de website. Niet-leden betalen €30 pp. Het verschil tussen die prijzen zit hem vooral in het feit dat 
het bestuur van de NUV in de afgelopen 5 jaar vanuit de contributie, geld heeft gespaard. Vijf jaar geleden heeft het 
bestuur namelijk een aanzienlijke reductie in kosten gerealiseerd. Toen is door de ALV besloten om niet de contributie 
te verlagen, maar om te sparen voor de reünie. Vandaar.

Na woensdag 18.00 is er alleen nog maar de mogelijkheid om te betalen aan de kassa in de evenementenhal. Kosten 
€ 35 pp. Dat is veel duurder, maar is vooral het gevolg van het feit dat we daarvoor een kassa en personeel moeten 
huren. Dus als je slim bent..  

De reünie wordt gehouden op het evenementencentrum Breepark, Bavelseparklaan 4817ZX te Breda. 
Breepark ligt aan de A27.

Met de auto:
Vanuit het zuiden: pak afslag 15. Bovenaan rechtsaf, op de rotonde linksaf. Je wordt daar opgevangen en 
doorverwezen naar een parkeerplaats.
Vanuit het noorden: pak afslag 15. Bovenaan rechtsaf, op de rotonde linksaf. Je wordt daar opgevangen en 
doorverwezen naar een parkeerplaats. 

Met openbaar vervoer:
Uitstappen op station Breda Centraal. De trappen afdalen en aan de noordkant staan vanaf circa 09.30 uur gratis 
bussen van TCR klaar. Reistijd circa 10 minuten. Mochten die bussen nou vol zitten, dan kun je ook met de reguliere 
buslijnen van Arriva naar Breepark: lijnen 130, 131, 325, 326 en 327. Reistijd circa 15 minuten.

Je kunt ook uitstappen op het station Tilburg Centraal. Vandaar lopen buslijnen van Arriva 131 en 327 via Breepark naar 
Breda. Die doen er overigens ongeveer een uur over. Het gebruik van deze bussen is natuurlijk niet gratis.

Wij hopen jullie allen op 28 september te kunnen begroeten! Je maten die zijn ingeschreven kijken naar je uit! 

Sjaak Duine, 
Voorzitter SUR

Hans van Lent, 
Vicevoorzitter SUR 
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Monuta team bijzondere uitvaarten
Wij zijn 24 uur per dag bereikbaar op 055 - 527 42 77.
Kijk ook op www.monuta.nl/veteranen

“ Erkenning en waardering staan 
voorop bij onze dienstverlening”
Veteranen hebben een bijzondere status in Nederland. Monuta wil graag iets 
terug doen voor die mensen die zich hebben ingezet in dienst van de vrede. Daarom 
ont wikkelden we de Monuta Veteranenuitvaart. Om recht te doen aan het bijzondere 
verleden van veteranen. Een veteranenuitvaart is een uitvaart met bijzondere elementen 
die te maken hebben met het verleden als veteraan. Het team bijzondere uitvaarten van 
Monuta heeft alle kennis in huis om een veteranenuitvaart te verzorgen. De teamleden 
zijn bekend met verschillende protocollen, ceremonieel en onderscheidingen.



In Memoriam

2 augustus – 16 augustus 2019

Er is afscheid genomen van onze Jan Ursem.

Jan zijn Unifil periode was 79-80. We delen een geschiedenis die “Dutchbatt in 
Libanon” heet. 

Er waren op de uitvaart 25 Unifillers aanwezig en dat heeft de familie bijzonder 
gewaardeerd. Ook waren zij onder de indruk van de verrichtingen van ‘onze’ 
draagploeg. De manier waarop deze mannen met liefde en toewijding hun werk 
doen heeft de familie steun gegeven. Dank daarvoor

Foto: 
Hans Boon

Jan Ursem, oefening Blauw koord 15 en 16 mei 2017



8

Bijzondere terugkeerreis Weerzien met Libanon in jubileumjaar Unifil
 

Na veertig jaar thuiskomen 

De stichting Weerzien met Libanon organiseert sinds 2005 terugkeerreizen voor veteranen die 
deel uitmaakten van de United Nations Interim Force of Lebanon (UNIFIL). De reis die dit jaar 
werd georganiseerd was speciaal, want precies 40 jaar geleden werden de eerste militairen 
uitgezonden naar Libanon. Het werd een emotionele reis met een lach, een traan en het ontstaan 
van (opnieuw) kameraadschap. Een verslag.

gebied waarin ze hebben gediend. Voor 
de meesten van hen was dat in het 
zuiden van Libanon. 

In een kabelbaan, hoog boven de 
stad Beiroet, worden herinneringen 
opgehaald en gemijmerd over de 
dagen die zullen volgen. Na nog een 
dag sightseeing bij onder meer Chateau 
Ksara, het oudste en grootste wijnhuis 
van Libanon, en de reünies van Baalbek 
in de Bekaavallei, wordt de reis eindelijk 
vervolgd naar de Zuid Libanese stad 
Tyre. Het grote avontuur waarover 
de veteranen al dagen spreken, kan 
beginnen: terug naar hún posten.

Post 7-8
Emoties schieten tekort als we 
aankomen bij post 7.8, de plek waar één 
van de Nederlandse UNIFIL-militairen is 
overleden. Joop Alsemgeest (60): “Het 
was een kameraad van mij, we kenden 
elkaar nog van vroeger. Om hier nu op 
deze plek terug te zijn, is heel verdrietig, 
maar vooral heel mooi. Op deze manier 

Een grote groep bestaande uit mannen 
van middelbare leeftijd met felblauwe 
polo’s staat onrustig te wachten tot het 
inchecken op Schiphol kan beginnen. 
In een aparte ruimte worden ze 
toegesproken door kolonel b.d. Sjaak 
Duine, oud-pelotonscommandant 
in Libanon. Het is het officiële start-
moment van de reis.  ‘Samen gaan 
we echt terug naar Libanon’, zie je de 
veteranen denken. Het verschil met 
Nederland is al zichtbaar bij aankomst 
op het vliegveld in Beiroet. In een net 
te kleine bus begint het weerzien met 
Libanon en onder luid getoeter rijdt de 
bus met aan boord de groep veteranen 
de stad Beiroet binnen. 

Baalbek
De eerste dagen van het verblijf 
in Libanon worden onder meer 
de overleden militairen herdacht 
bij monumenten voor Franse en 
Amerikaanse militairen. Maar de 
Nederlandse veteranen staan te 
trappelen om terug te gaan naar het 

kan ik weer een stukje van mijn tijd 
in Libanon verwerken.” Dit is voor 
veel veteranen een belangrijke reden 
om deel te nemen aan de Weerzien 
met Libanon- reis, het verwerken van 
gevoelens die zij al bijna hun hele leven 
met zich meedragen. Of die juist in de 
afgelopen jaren zijn gaan opspelen. 

“Een soort onrust, ik dacht altijd dat ik 
nergens last van had, ik praatte er ook 
niet over. Het was gewoon ‘die tijd in 
Libanon’. Maar sinds een paar jaar ben ik 
er toch achter dat het veel meer met mij 
heeft gedaan dan ik dacht,” vertelt Hen-
ry Duijvenstijn (55). De stempel die de 
uitzending naar Libanon heeft achter-
gelaten, wordt op deze reis onderzocht, 
herbeleeft en verwerkt. 

De veteranen doen dat niet alleen, 
sommige hebben een partner of kind 
meegenomen. Zo reist Ronald Raak 
(58) met zijn echtgenote. “Ik heb haar 
meegenomen om aan haar te laten zien 
wat ik heb meegemaakt. We kennen 
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elkaar al van voor mijn uitzending, maar 
het was altijd moeilijk voor haar om te 
begrijpen hoe het was”, vertelt hij. Zijn 
vrouw Annelies voegt hieraan toe: “Ik 
kende natuurlijk wel de foto’s, maar 
het bleef een grijs gebied voor mij. Nu 
ik hier ben, kan ik mij, ondanks al die 
tussenliggende jaren, er een betere 
voorstelling van maken hoe Ronald het 
had.”

‘Alles goed?’
Enkele veteranen hebben gehoord 
dat Speedy, 40 jaar geleden een klein 
jongetje dat vaak bij de Nederlandse 
militairen over de vloer kwam, nu 
eigenaar is van een groot tankstation 
in de buurt van Haris. De bus maakt er 
een pitstop. Enkele veteranen stappen 
de bus uit en vervolgens stapt Speedy 
lachend het tankstation uit met een: 
“Goedendag jongens, alles goed?”

Als de militairen gedurende hun 
uitzending iets nodig hadden, konden 
ze bij Speedy terecht. In ruil daarvoor 

kreeg hij wat van hun spulletjes of wat 
lekkers. Door zijn contacten leerde hij 
Nederlands en spreekt dit decennia 
later nog. De nog altijd drukke Libanees 
spreekt met dezelfde grapjes als 
vroeger met de veteranen. “Dit is toch 
bijzonder,” zegt Fred Heiligers (59) met 
een glimlach. “Deze man is 40 jaar later 
bijna niets veranderd en herkent ons 
nog. Voor mij is hij een goed voorbeeld 
van hetgeen wij hier als Unifillers 
hebben achtergelaten”. 

Haris
In het bataljonshoofdkwartier in Haris 
is vrijwel iedereen wel eens geweest. 
Terwijl Jan van de Graaf (56) op zoek is 
naar de plek waar hij zijn naam in het 
beton heeft gekerfd, vertelt hij met een 
stapel foto’s in de hand over zijn tijd 
in Haris. Ondanks het feit dat er nog 
weinig over is van het gebouw, vertelt 
hij honderduit. 

Op het dak van het hoofdkwartier 
schieten de tranen in zijn ogen. “In 40 

jaar is hier veel veranderd, maar als ik 
hier sta, komt dat gevoel van 40 jaar 
geleden direct weer naar boven.” Zijn 
meegereisde zoon Remco (25) geeft 
aan dat de band met zijn vader niet 
altijd makkelijk is geweest. “Heel lang 
wist ik niets over zijn tijd in Libanon. 
Dat ik hier nu samen met hem sta en 
erachter kom wat de uitzending voor 
hem heeft betekend is een van de 
bijzonderste dingen die ik ooit heb 
meegemaakt.” 

Kinderen
Opvallend aan de terugkeerreis dit 
jaar is dat er voor eerst veel jongeren 
aan deelnemen. Voor organisator Chris 
Laarhoven (57) maakt dat deze reis 
heel bijzonder. “Het is geweldig om te 
zien dat veteranen hun kinderen mee 
nemen. We hebben allemaal iets te 
verwerken gehad na onze uitzending. 
Dat heeft ons verder in het leven 
gevormd. Onze kinderen hebben 
dat meegemaakt. Door hier samen 
te zijn, komen we dichter bij elkaar. 

Op het hoofd-kwartier in Naqoura wordt bij het monument voor gesneuvelde Unifillers een herdenking gehouden. 
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Onze kinderen hebben het niet altijd 
makkelijk met ons gehad.”  

De aanwezigheid van kinderen sluit 
ook goed aan bij het humanitaire 
project dat de stichting altijd aan 
de terugkeerreizen verbindt. Deze 
jubileumreis is gekozen voor het eerste 
meisjesvoetbalteam van Zuid-Libanon. 
In dat kader worden op 2 mei onder 
meer voetbalshirts aan het meisjesteam 
uitgereikt, die gesponsord zijn door de 
BNMO. Met veel enthousiasme wordt 
er een spontane voetbalwedstrijd 
georganiseerd tussen Libanezen en 
veteranen waarbij ook hun kinderen 
zich niet onbetuigd laten,    

Orange House
Aan het einde van de reis vinden 
er nog enkele belangrijke, officiële 
gebeurtenissen plaats. Op 2 mei 
is er het bezoek aan het UNIFIL-
hoofdkwartier in Naqoura met een 
ontvangst door de huidige Ierse 
Force Commander, generaal-majoor 
Michael Beary. Bij het monument voor 
gevallen Unifillers wordt een plechtige 
herdenking gehouden.

Op 3 mei wordt in Tyre het Orange 
House geopend, een pleisterplaats 
voor Libanonveteranen die terugkeren. 
Behalve de veteranen die aan de 
terugkeerreis deelnemen zijn daarbij 
ook veel lokale autoriteiten aanwezig 
en vertegenwoordigers van de 
Nederlandse ambassade die het Orange 
House mede mogelijk gemaakt hebben. 

Een dag later wordt ook in Libanon 
stilgestaan bij de Dodenherdenking. 
Samen met het Libanese leger is er 
een herdenking georganiseerd bij 
het monument voor alle slachtoffers 
van UNIFIL in Tyre. Voor de laatste 
keer komen de veteranen in hun 
blauwe polo’s en blauwe baretten aan 
marcheren en gaan in de houding staan 
in hun Libanon. Terwijl de Libanese 
vlag omhooggaat en de Nederlandse 
vlag halfstok gehesen wordt, klinkt het 
Nederlandse volkslied. De veteranen 
sluiten hun tijd in Libanon af, de 
uitzending toen en de reis nu.

Meer info: www.weerzienmetlibanon.nl

Tekst en foto’s: 
Luca Berghuis

Jan van de Graaf (midden) zoekt met zijn zoon Remco (r) en 
Theo van de Port naar herkenningspunten in Haris. 

Als humanitair project was deze terugkeerreis het eerste 
vrouwenvoetbalteam van Zuid-Libanon uitgezocht.



Philip de Koning

Op 7 augustus 2019 was het NUV bestuur 
aanwezig op de Zwaluwberg in Hilversum bij de 
postume uitreiking van twee Libanese medailles 
door de Inspecteur-Generaal der Krijgsmacht 
luitenant-generaal Hans van Griensven aan de 
nabestaanden van de in Libanon omgekomen 
sergeant Philip de Koning.

Op de foto broer Willem de Koning, mevrouw 
de Koning moeder van Philip, de IGK Hans 
van Griensven en UNIFIL veteraan Pieter van 
Geldorp die de aanvraag had geregeld.
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Vind jouw baan in Vervoer & 
Veiligheid op Consolid.nl
Consolid is dé detacheerder en opleider in Vervoer & Veiligheid. 
Vanaf de start in 1990 een echte specialist in de sector, met dagelijks 
landelijks zo’n 7.000 vakmensen on the job. aan het werk in functies 
als bus-, vrachtwagen- of taxichauffeur, (auto)monteur, treinmachinist, 
home delivery bezorger of beveiliger. 
Of in opleiding via onze Consolid Academy, dat kan natuurlijk ook!

Kijk voor meer informatie en alle (opleidings)vacatures op Consolid.nl
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De opbouwfase 

Het is nog rustig op het malieveld. Althans, nog 
geen bezoekers. Die komen nog. Nu de tijd om op te 
bouwen, gezellig, met een leuke ploeg. Het weer is 
prima, de verwachtingen blijven zo en we weten dat 
ons road-block weer een mooie plek gaat krijgen. 

Wat gaat de veteranendag ons uiteindelijk brengen? 
We zijn in gespannen maar wel zekere afwachting. 
Deze kan niet meer stuk! Ben je er geweest? Was toch 
weer een mooie dag, of nie? 

Zien we je op onze reünie? We zijn benieuwd hoe jij 
het hebt gehad.

Wij hebben het in ieder geval zeer naar onze zin 
gehad,

Namens de opbouwers,
Joop

Veteranendag 2019 
Vier pagina’s terugblik





Mooi weer, kameraadschap, oude bekenden zien. 
Weet je nog op post 7.18? Bekende kreten die je 
hoort.  Passend bij een Veteranendag! 

Vriendschappen for ever. 

Forever blue!

Foto’s van H. Boon, C van Ingen en M. Holtijzer.
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“Ik heb altijd een goed gevoel aan Libanon overgehouden. Als broekje van 21 
jaar heb ik er veel geleerd, gezien en meegemaakt. Ik kijk en denk nog steeds 
met fijne gevoelens terug naar en aan die tijd”.

Ook voor mij na veertig jaar thuiskomen 

Albert Zomer diende als “broekie” in Libanon. Verrassend 
kwam hij, via allerlei contacten, na vele jaren weer terug in 
Libanon. Dit maal als keurmeester van kooi en volièrevogels. 

Tijdens een congres over kooi- en volièrevogels in Almeria 
(Spanje 2017) werd ik geconfronteerd met de acceptatie van 
Libanon als lid in de COM, de Confédération Ornithologique 
Mondiale. Dit gaf mij een geweldig gevoel omdat dit 
betekende dat het gewone leven in Libanon gewoon door 
gaat en zelfs verbeterd is. De Libanese delegatie was zo trots 
als een pauw vanwege hun opname in de wereldorganisatie 
en ik was dat stiekem met hen. 

Ik begroette hen in het Libanees en enigszins verbaasd 
werd die begroeting aangenomen. In het jaar daarop, 2018, 
bevond ik mij met een Nederlandse delegatie in Cesena 
(Italië). De Libanese delegatie was ook weer present en hun 
landenstand stond vlak naast Nederlandse. Zo kon ik even 
contact leggen met enkele delegatiegenoten. Men had al 
snel door dat ik keurmeester was voor kanaries en uiteraard 
heb ik aangegeven dat ik jaren geleden in Libanon had 
gediend. Men was hierin oprecht geïnteresseerd, terwijl de 
mensen die ik sprak toen nog niet eens geboren waren. 

Ik mocht in 1980 – 1981 dienst doen op de brigade van de 
Koninklijke marechaussee te Kafra. Ja, dat huis met die roze 
badkamer, maar met bad zonder water. Vervolgens in 1982 – 
1983 op het UNIFIL HQ te Naqoura, met plaatsingen in Tyre 
Barracks en Tel-Aviv. 

Terug naar half 2018. Via Facebook werd ik uitgenodigd 
vriend te worden van een van de delegatie-leden die ik in 
Almeria en vervolgens in Cesena had ontmoet. Van het één 
kwam het ander, mede omdat men ook de fotoalbums van 
Libanon op mijn facebook had ontdekt. Ik kreeg zodoende 
een uitnodiging om te komen keuren in Beiroet bij de 
Libanese federatie voor kooi- en volièrevogels. Een droom 
ging voor mij hier mee in vervulling. Ik moest tevens een 
collega keurmeester meenemen. Zo gezegd zo gedaan, een 
ticket werd door de Libanese organisatie voor mij en mijn 
collega besteld en nu maar wachten tot november 2018. 

Op 22 november dus met Transavia naar Beiroet.  In Libanon 
op het vliegveld Rafic Hariri aan-gekomen herkende ik 
niets meer van hetgeen ik in mijn gedachten had van 35 
jaar geleden. Toen een kleine aankomsthal, met naast een 
half afgebouwde loods een wrak van een vliegtuig. Toen 
opstellen met het bataljon, nu in de wachtrij voor de douane, 
met vooraf het invullen van het visumkaartje. Het nam een 
behoorlijke tijd in beslag en het was razend druk, mede 
doordat aankomende passagiers met Libanese nationaliteit 
voorrang hadden. Ik kreeg al telefoontjes van mijn gastheer 
waar we bleven, maar geduld is in Libanon een schone zaak. Escorte minister de Geus
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Na het passeren van de douane werden opgewacht door 
onze gastheer, een Arabische kusbegroeting kwam ons ten 
dele. Vervolgens met de auto, door het drukke gedeelte 
van Beiroet, naar het Noorden van de stad, waar ons een 
prachtig appartement ter beschikking werd gesteld. De 1e 
stappen op Libanese bodem waren behoorlijk emotioneel 
voor mij, weerzien met een land die mij zoveel aan ervaring 
en indrukken heeft gebracht. Maar direct snoof ik de 
Libanese cultuur en lucht weer op en was het alsof ik nooit 
weg was geweest. Het lawaai op straat, de wijze van rijden 
van de inwoners van de stad, de geur, het leven op straat 
en de Arabische klanken. Inmiddels kwamen als vanzelf 
de Arabische woorden weer in mijn gedachten terug. 
Beiroet was wel verandert, een mooie snelweg door de 
stad, geen demarcatielijn, minder zichtbare militairen en 
militaire voertuigen, niet zeggende dat ze er niet waren. Een 
oplettend oog zag ze wel staan, ook onder de flatgebouwen. 

De dag van de keuring van de Libanese vogels begon, 
maar voordat we ter plekke gingen eerst broodjes, dit 
keer mierzoet. Heerlijk, maar ik heb het maar bij 1 broodje 
gehouden. Op weg naar Saïda waar de zaal was met vogels 
die wij (met collega) moesten keuren. Ik vroeg of Pierre langs 
het Riviera hotel (onze 1e verblijfplaats in 1980) wilde rijden 
en dan via de oude weg vanuit Beiroet naar Saïda.  Het hotel 

stond er nog steeds, mijn herinneringen gaan niet zo ver dat 
ik kan zeggen of het groter is geworden, maar het zag er nu 
ook perfect uit. De boulevard schoon, druk en herkenbaar, 
het zwembad aan de boulevard in het water duidelijk 
opgeknapt, maar nu nog zonder water in het bassin. 

Even rondgelopen bij de bekende twee rotsen voor de kust, 
vervolgens over de oude weg via naar Saïda. Mij werd wel 
verzocht in dit oude gedeelte niet te fotograferen, daar daar 
moeilijkheden van konden komen. De indruk was voor mij 
het belangrijkste. 

Aangekomen in Saïda in een soort universiteits-gebouw, 
keurig en strak gebouwd, omgeven door een mooi park in 
de zaal, honderden vogels. Ik schat in zo’n 700 tot 800 en 
een geweldige kwaliteit. Ik heb de kanaries samen met een 
Nederlandse collega gekeurd. Wat maakt het me dan trots 
dat ik in het verleden een heel klein aandeeltje heb mogen 
hebben in de vrede in Libanon en dat dit nu zodanig is dat zij 
zelfs hobby’s kunnen uitvoeren. 

Alweer de laatste dag nadat we wakker werden. Nog even 
een sightseeing door Beiroet, de auto in de stad geparkeerd 
en vervolgens te voet door Hamra en Venezia street. Machtig, 
in het verleden het goudwinkeltje van “Sammie Gold” en nu 
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de meest luxueuze juwelierswinkels, een prachtige stad met 
mooie gebouwen en een geweldige stijl en nu in aanloop 
naar de feestdagen ook nog prachtig versierd.  Op straat 
diverse talen hoorbaar, zelfs Nederlanders die een weekend 
Beiroet doen, wat zeer goed kan ook gezien de kostprijs van 
een vliegticket (147 euro retour). Een in 1981 in aanbouw 
zijnde moskee is helemaal af en midden in de stad zien 
we zelfs een moskee, waar tegenaan een orthodoxe kerk 
is gebouwd. Dit was toch in mijn tijd van de UNIFIL-missie 
ondenkbaar.
 
Libanon een land wat voor altijd in mijn hart een plek heeft 
gehouden en waar ik met soms wat emotie, maar met een 

Vertrek 
speech

grote glimlach aan terug denk. Helaas was het niet mogelijk 
om naar het zuiden af te reizen, allereerst vanwege het 
korte verblijf, maar daarnaast vanwege het feit dat het niet 
verstandig was om alleen op pad te gaan. 

Moe, maar voldaan, met een enorme berg indrukken zijn wij, 
mijn collega en ik, weer naar Nederland vertrokken en ik met 
de wetenschap dat onze inzet in het verleden niet voor niets 
is geweest. 

Albert Zomer
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Libanon, herinneringen uit een ver verleden (2)

In mijn vorig artikel heb ik jullie verteld waaraan je moet voldoen, wil je een veteraan genoemd worden en wat er in 
de jaren ’70 gedaan werd aan voorbereiding, afwikkeling, de daadwerkelijke uitzending en de nazorg naar de VN-
vredesmacht UNIFIL in Libanon. In deze tweede bijdrage een omschrijving hoe ik mijn tijd in Libanon beleeft heb.

Mijn tijd als Commandant Klasse-I bij UNIFIL
Na een rechtstreekse vlucht op maandag 19 april 1982 met de 
KLM vanaf Schiphol naar Beiroet in Libanon werden we met 
vrachtwagens naar het zuiden van Libanon gereden, naar het 
UNIFIL-gebied. Wij zouden overigens voorlopig de laatsten 
zijn die roteerden via Beiroet. Er hing best een gespannen 
sfeer in Libanon. We passeerden verschillende roadblocks 
met bewapende PLO-strijders, waarbij het mij opviel dat veel 
van die strijders de leeftijd van 18 nog niet hadden bereikt. 
Kinderen met een Ka-lasjnikov op de buik is toch een vreemd 
gezicht. Overigens werden we nergens aangehouden, dus 
verliep de reis richting Haris redelijk vlot. Rond de klok van 
19.00 uur ’s avonds kwamen we dan aan in Haris, de plaats die 
voor de komende zes maanden mijn huis zou zijn.

Door de lokale jeugd werden we hartelijk begroet met 
onvervalste Nederlandse teksten als: “Hé, verse joekel, ouwe 
stomp hier” en meer van die opbeurende kreten. Later tijdens 
mijn uitzending zou ik deze opgeschoten jeugd nog heel 
goed leren kennen. Na een welkomst-woordje van de CC werd 
ik door mijn voorganger begeleidt naar het Bevohuis, mijn 
woning voor de komende 6 maanden. Het was een lange 
en vermoeiende reis geweest, dus die nacht sliep ik als een 
roosje. Om half zeven ging de wekker en na mijn eerste ontbijt 
in het gebied volgde er een introductieprogramma. Door de 
CSM werden we rondgeleid door Haris, met het Compagnies-
gebied, de prefabs en het Bataljons HQ. 

’s Middags kon de functie-overdracht beginnen. Al snel 
bleek dat de vooraf verkregen informatie de overdracht zou 
bespoedigen, zodat we de volgende dag al een rit konden 
maken langs alle Dutchbatt-posten welke ik wekelijks zou 
moeten bevoorraden. Bij de verplaatsingen was het altijd 
verplicht je drie-eenheid bij je te hebben, welke bestond 
uit je wapen incl. 4 volle magazijnen, je blauwe VN-helm 
en je scherfvest. Het bleek al snel dat ik als C-KL-I vaak 
onderweg was, elke week moesten de CP van de Paostcie 
(Heavy Waepontown, post 7-8) in As Siddiqin en de C-cie in 
Majdal Zun (post 7-4) bevoorraad worden. Hiervoor had ik 
de beschikking over 2 koelwagens, echter heb ik in mijn 6 
maanden altijd maar één koelwagen gehad omdat de andere 
total-loss gereden was, en van de koelwagen die ik wel ter 
beschikking hand werkte de koeling niet. Het bevoorraden 
met gevroren spullen verliep dus niet altijd volgens plan als er 
vertraging optrad.

Het zuiden van Libanon is qua natuur geweldig mooi, echter 
de wegen zijn niet van die kwaliteit welke wij in Nederland 
gewend zijn. Het was dus echt uitkijken tijdens de rit. Ook 
werden we, als we door de diverse dorpen reden, altijd 
toegezwaaid door de lokale jeugd. “Goh, wat zijn ze vriendelijk 
hier en wat zijn ze blij dat UNIFIL er is”, dacht ik hardop. Mijn 
voorganger zei echter dat dat maar schijn was en dat ik altijd 
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moest letten op de hand waarmee niet gezwaaid werd. Hij 
had dit nog maar amper gezegd of de eerste steen vloog al 
tegen de wagen. 

Op de kustweg aangekomen reden we verder zuid-waarts 
om even te stoppen bij post 7-1A, de eerste Nederlandse 
post van het UNIFIL-gebied waar we in het tegenover gele-
gen cafeetje wat fris dronken om daarna onze weg te vervol-
gen de bergen in naar de C-cie in Majdal Zun. Vanuit hier had 
je een prachtig overzicht op de grens met Israel.

Terug in Haris werd ik die avond voorgesteld aan mijn perso-
neel van de KL-1 groep, welke bestond uit een korporaal hulp 
beheerder, 2 korporaals en 2 soldaten vleeshouwer (slagers) 
en 1 chauffeur. 

De volgende dag stond er weer een lange tocht op het 
programma. Met de koelwagen gingen we bevoorraden bij 
de Fa. Osman in Zahrani, een plaatsje zo’n 30 km ten zuiden 
van Beiroet. Hier haalden we elke week de verse voorraad 
op, zoals groenten, aardappelen, fruit, brood enz. Onderweg 
passeerden we vele roadblocks van de PLO, maar daarvan 
ondervonden we geen noemenswaardige last. ’s Avonds laat 
kwamen we pas weer terug in Haris waar we snel gehol-
pen werden door de lokale jeugd met het uitladen van de 

koelwagen. Van deze jongens zou ik nog heel veel plezier 
hebben in de komende maanden. Een van de bekendste was 
Speedy, zijn ouders hadden een koffiehuisje in Al Yatun waar 
wij regelmatig een sapje of koffie dronken. Hij en zijn vriend-
jes waren bij mij werkzaam en namen ons zeer veel arbeid uit 
handen, bij het in- en uitladen van de koelwagen, maar ook 
met het schillen van de aardappelen en allerlei andere hand- 
en spandiensten.

De laatste rit die ik maakte met mijn voorganger was die naar 
het hoofdkwartier in Naqoura waar we de houdbare levens-
middelen ophaalden bij het Franse UNIFIL-detachement. Aan 
de overname periode kwam een einde en na het tekenen 
van het proces-verbaal van overname/ overgave begon mijn 
functie pas echt.

In het eerste weekend moesten alle nieuwe rotanten onder 
leiding van de CSM deelnemen aan een wadi-patrouille door 
het binnenland. Buiten je normale werk moest je ook wacht-
diensten draaien en dus patrouilles lopen. Met volle uitrusting 
en geladen met radio, voeding en water gingen we op pad 
voor een patrouille van zo’n 4 a 5 uur. Ik moet eerlijk bekennen 
dat dat niet meeviel gezien de hoge temperaturen die ik nog 
niet gewend was, zeker bergop was het een hele opgave, maar 
uiteindelijk zijn we toch weer veilig teruggekeerd in Haris.



22

De taak als C-KL-I was een zeer drukke. In overleg met de Kok-
menagemeester werd het menu opgemaakt voor over vier 
weken, we liepen dus altijd vier weken vooruit. Aan de hand 
van dit menu werd door mij het technisch menu gemaakt en 
daaruit de aanvragen voor Naqoura en de Fa. Osman. Deze 
werden verstuurd naar de voedingsadviseuze op het UNIFIL-
HQ te Naqoura, die de aanvraag goed moest keuren en 
doorstuurde naar de leveranciers. Het maken van een menu 
was niet echt eenvoudig, je had slechts keuze uit de artikelen 
welke UNIFIL in zijn assortiment had staan. Zo had elk land 
zijn eigen specifieke artikelen en rantsoen-schalen en daar 
mocht je niet boven komen. Zo was er ook maar een beperkt 
assortiment verse producten, dus het was voor de koks elke 
week weer een kunst om uit de beperkte middelen toch een 
maaltijd op tafel te zetten. Uiteraard hadden de koks de vrije 
hand om te variëren en het menu daar waar nodig aan te 
passen aan de geleverde producten.

Speciale Nederlandse artikelen, zoals hagelslag, pindakaas, 
producten voor Indische maaltij-den zoals sambal, kruiden 
en ketjap, enz. waren niet te krijgen en moesten speciaal 
aange-vraagd worden in Nederland. Voordat deze dan in 
Libanon waren duurde het een hele tijd, aangezien dat in 
principe met luchtvracht ging. 

In de opslag onder het dorpshuis in Haris had ik echter 
zo’n grote voorraad houdbare artikelen staan dat er in mijn 
periode niets extra’s uit Nederland aangevraagd hoefde te 
worden, wat achteraf gezien heel goed uitkwam. Voor de 

overige opslag had ik de beschikking over een koelcel en een 
vriescel. Verder bestond de KL-I groep nog uit een slagerij en 
een prefab voor mijn personeel. Ik zelf deed mijn werk vanuit 
de Bevo-bunker, Ali Ben Bevo genoemd. 

De vleeshouwers waren echte slagers, ze waren in Nederland 
ook werkzaam bij hun ouders in de slagerij. Het vlees dat 
aangevoerd werd, was niet zoals in Nederland, verpakt per 
portie. In Libanon kregen we halve koeien en varkens, zodat 
de slagers de hele dag druk doende waren in de slagerij om 
al dat vlees uit te benen en in porties te verdelen.

Mijn voorganger had, zoals een echte Hollander betaamt, een 
flinke voorraad houdbare levensmiddelen aangelegd. Het 
hele dorpshuis lag vol met houdbare artikelen, het aardap-
pelen hok was tot de nok toe gevuld en ook de vriezer lag 
vol met diepgevroren vlees, ingevroren brood en vele andere 
producten en ook was de koelcel aardig opgetopt. Eigenlijk 
is het hele Nederlandse UNIFIL-bataljon hem daarvoor nog 
steeds dankbaar want er ging als gevolg van de Israëlische 
inval op 6 jun i 1982 echt iets veranderen in de werkwijze en 
optreden van UNIFIL.

Tot zover mijn tweede bijdrage. In de volgende bijdrage zal ik 
jullie deelgenoot maken van mijn tijd als C-KL-I gedurende en 
na de Israëlische inval van 6 juni 1982.

Hans van de Gender, Kapitein b.d.
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Adviescommissie Update

Op 25 juni 2019 hebben het bestuur en de leden van de adviescommissie met 
elkaar kennis gemaakt. Op de agenda stond de opdracht aan de adviescommissie 
en de daarbij behorende diverse onderwerpen die bij de start van de commissie-
werkzaamheden van belang zijn.  De bijeenkomst vond plaats in Arkel bij het 
UNIFIL-museum onder tropische omstandigheden in de buitenlucht voor de 
prefab. De sfeer van de vergadering en de achtergrond bracht ons in gedachte 
weer terug naar het UNIFIL-uitzendgebied in de jaren 1979-1985.

Hier hebben we het gehad over mandaat, missie en zoals zichtbaar over de daarbij 
behorende competenties en ontwikkelsets. Het is de bedoeling om voort te 
bouwen op de uitkomst van de vorige adviescommissie, die inmiddels ontbonden 
is. Er is nog een boel te doen, maar er worden flinke stappen gezet om de NUV 
beter en effectiever te laten zijn voor de (toekomstige) leden en daarmee ook 
toekomst bestendiger te maken. Daarmee willen we niet zeggen dat het verleden 
niet voldeed, maar kijkend naar de steeds ouder wordende UNIFILLER en het 
verschuiven van interesses en tijdbesteding, worden er andere eigenschappen 
en services verwacht. Daar houden we zoveel mogelijk rekening mee en moet 
bijdragen aan effectievere, bredere en beter aansluitende vereniging bij de wensen 
van haar leden. We houden jullie graag op de hoogte.

Namens alle leden en aanwezigen, Hans van lent en Jan Leenslag
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Veteraan! Heb jij de Sunset March al gelopen?

Op 9 november 2019 gaan we met de N.U.V. voor de 
eerste keer meelopen met de Sunset March.

De Sunset March is sinds 19 oktober 2014 een dagelijks 
eerbetoon aan de geallieerde militairen, die gevochten 
hebben voor de vrijheid van Nederland. In Nijmegen is 
een nieuwe stadsbrug gebouwd; de Oversteek. Vlakbij het 
deel van de Waal waar op 20 september 1944 Amerikaanse 
militairen tijdens operatie Market Garden de Waal zijn 
overgestoken. Tijdens deze zogenaamde “Waalcrossing” zijn 
48 geallieerde militairen omgekomen.

De verlichting* van deze nieuwe brug is heel speciaal. Er 
staan 48 paren lichtmasten op de brug. Rond het tijdstip van 
zonsondergang worden deze lichtmasten, paar voor paar, 
na elkaar ontstoken in het tempo van een trage mars. Iedere 
avond, als het eerste paar lichtmasten wordt ontstoken, loopt 
een veteraan de Sunset March mee in het tempo waarin de 
lichten aangaan.

Met dit initiatief willen de veteranen niet alleen herdenken 
welk offer de Amerikaanse militairen hier ver van huis 
hebben gebracht voor de vrijheid van het Nederlandse volk. 
Zij willen hiermee vooral ook een zichtbare brug slaan naar 

alle veteranen die in missies over de hele wereld hebben 
bijgedragen en nog steeds bijdragen aan vrede en vrijheid.

Iedereen is welkom om mee te lopen in welk tenue dan ook, 
maar wij onderscheiden ons graag door in het oud-groen 
te verschijnen. Wil jij ook deel uit maken van dit eerbetoon? 
Meld je dan aan via de mail met een korte bevestiging naar 
Joop Hoek.

Waar:     Sunset March, de Oversteek, Nijmegen 
Datum:     zaterdag 9 november 2019
Verzamelen:    16:30 uur bij het startpunt van de Sunset 
    March op de brug
Zonsondergang: 16:45 uur (begin van de Sunset March)
Tenue:     oud-groen
 
Aanmelden bij Joop Hoek, S3 N.U.V.
Mobiel: 06-54 63 16 86
Email: jhoek177@gmail.com

Meer informatie over de Sunset March op deze website: 
http://www.sunsetmarch.nl

Bert Lammerts van Bueren en Joop Hoek
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Binnen gekomen nieuwsberichten en mededelingen

UNIFIL-Verklaring over de incidenten 
van vandaag langs de blue line

Vandaag om ongeveer 17:00 uur werd UNIFIL door de Israel Defense Forces (IDF) geïnformeerd dat een antitankraket 
vanuit de omgeving van Marun Ar Ras in Zuid-Libanon was afgevuurd op een IDF-voertuig in het gebied van Avivim, 
ten zuiden van de Blue Lijn. In reactie daarop leidde de IDF artillerievuur gericht op het algemene gebied van waaruit 
de raketaanval was ontstaan.

Het Veteranenlandgoed “Vrijland” te Schaarsbergen bij 
Arnhem is gesticht als groen monument voor en als 
eerbetoon aan de Nederlandse militaire Veteraan vanaf 
de Tweede Wereldoorlog tot heden. De eerste aanzetten 
daartoe zijn voortgevloeid uit het in 1990 geformuleerde 
Veteranenbeleid. Het was dan ook de wens van toenmalige 
Koningin Beatrix om dit landgoed te stichten. Er zou dan 
“voor elke veteraan een boom” moeten komen. Dit jaar, 2019, 
bestaat het Veteranenlandgoed “Vrijland” vijfentwintig jaar. 

UNIFIL Hoofd van de missie en 
commandant van de troepen 
majoor-generaal Stefano Del Col had 
onmiddellijk contact met de partijen 
om de situatie te beheersen en de 
beëindiging van de vijandelijkheden te 
herstellen. Op dit moment is de rust in 
het gebied teruggekeerd en behoudt 
UNIFIL zijn aanwezigheid op de grond 
samen met de Libanese strijdkrachten 
(LAF).

Generaal-majoor Del Col heeft ernstige 
bezorgdheid geuit over het incident 
en er bij de partijen op aangedrongen 

uiterst terughoudend te zijn om verdere 
escalatie van de situatie te voorkomen. 
Generaal-majoor Del Col zei: “Dit is een 
ernstig incident in strijd met resolutie 
1701 van de VN-Veiligheidsraad en 
duidelijk gericht op het ondermijnen 
van de stabiliteit in het gebied.” 

UNIFIL volgt de feiten en 
omstandigheden van het incident 
op, inclusief eventuele slachtoffers 
of schade als gevolg hiervan. Op dit 
moment heeft UNIFIL geen meldingen 
van slachtoffers van beide kanten. 
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Nagezonden:     
Nederlandse Veteranendag 2019

Na de fantastische  NLVD 2018  vroeg ik me af : hoe gaan we dit evenaren of overtreffen.?  Nou, wat een mooie dag is 
het weer geworden, het weer was schitterend, de opkomst was groots en ik heb veel blije maten gezien en ontmoet. 

Het begon eigenlijk al tijdens de opbouw van ons roadblock 
op donderdag 27 juni. Samen met John Verheul, Johan 
Moerman, en Kick Rooijakkers hebben we op een zanderig  
en stoffig malieveld  in de volle zon staan opbouwen.  Op 
dat moment gaven de weersvoorspellingen  al aan dat het 
die aankomende zaterdag prachtig weer zou weer met hoge 
temperaturen.  En dat klopte. 

Tijdens de NLVD  zijn er ook altijd een aantal UNIFILLERS 
die worden uitgenodigd om aanwezig te zijn bij de officiële 
opening in de Ridderzaal op het Binnenhof. Dit jaar waren 
daarbij aanwezig, Jos remmen, Fred van de Ploeg en 
zijn vrouw . Daarnaast was Hans van Lent aanwezig  als 
gastdocent/begeleider met een aantal schoolkinderen uit 
een klas  waarin hij als gastdocent een lezing had gegeven. 
Ik kwam Hans later nog tegen op het Malieveld met “ al zijn 
kinderen”  en hij had het er maar druk mee. 

Rond een uur of 12 zag het al blauw van de UNIFILLERS bij 
ons  Libanon ‘79/’85 Meeting Point.  Nadat de vaandeldragers 
geïnstrueerd waren vertrokken we naar de opstelplaats 
voor het Defilé.  Onder leiding van de aangewezen 
pelotonscommandanten is het uiteindelijk gelukt om een 5 
tal pelotons te formeren.  

Daarnaast viel op dat sommige UNIFILLERS totaal niet 
gekleed waren voor een Defilé.  Een defilé is een parade 
waarbij gelet wordt op het uiterlijk vertoon( kleding of 
uitrusting)   en de wijze van paraderen. Veel mensen die 
betrokken zijn bij de afname van het Defilé ( de Koning 
!) besteden veel aandacht aan hun tenue.  Dit jaar waren 
er  UNIFILLERS in het laatste peloton die in korte broek 
en slippers het Defilé liepen. Dit hebben we toegestaan 
maar voor de toekomst zal het NUV bestuur  aangeven aan 

diegenen die niet in oud groen, veteranen tenue ( blauw/
grijs) of DT lopen in ieder geval te komen in gepaste kleding. 
Nadere instructie van de NUV zal volgen.  
Tijdens het lopen was het erg warm en werd erop 
verschillende punten gelukkig water uitgedeeld.  Het 
ontvangst van de mensen langs de weg was groots en via 
het lange klappen toonde ze hun respect voor onze inzet in 
Libanon.  

Eenmaal terug op het malieveld gingen we uiteen om een 
lekker happie te gaan eten of wat te gaan drinken. Het was 
weer een drukte van jewelste en iedereen had het erg naar 
zijn zin. Vele gingen tevreden naar huis met de uitspraak; tot 
volgend jaar. 

Helaas moet ik zeggen stonden John Verheul en ikzelf met z’n 
tweeën het roadblock  af te breken in de volle zon maar naar 
enige tijd kwam er gelukkig nog een aantal maten langs met 
een lichte snee in hun neus (!) en die hebben ons geholpen 
zodat het uiteindelijk nog redelijk snel is gegaan. 
Ik kijk terug op een mooie dag waarop ik veel blije gezichten 
heb gezien en weer oude maten heb ontmoet. Een dag 
waarop weer oude herinneringen naar boven kwamen  en 
die ik anderen kon delen. Ik heb weer groepscommandanten 
tijdens het defilé zien optreden alsof ze het gisteren nog 
deden. Tot slot, ik hoop jullie allemaal dit jaar weer tegen te 
komen tijdens de grote reünie op 28 september te Breda ( 
vergeet je niet aan te melden) en volgend jaar terug  te zien 
tijdens NLVD 2010 

Met blauwe groet,

Joop Hoek 
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Nederland kent als gevolg van de Veteranenwet (2012) sinds juni 2014 een 
Veteranenloket, waar veteranen en/of hun partners met hun vragen terecht 
kunnen. Het telefoonnummer van het Veteranenloket is 088 – 334 00 00. De 
verenigingen, ook de UNIFIL Vereniging, kennen veelal een nuldelijnsonder-
steuning. Maatjes onder elkaar voor elkaar, voor een luisterend oor en kame-
raadschappelijke hulp, Nuldelijnsondersteuning is een project van het Vetera-
nenplatform.

Nuldelijnsondersteuning

Hieronder de lijst met nuldelijnsondersteuners van de UNIFIL Vereniging. Cees van Ingen is voor de NUV de coördinator. Zit je 
verlegen om een praatje? Loop je ergens tegenaan? Schroom niet en neem eens contact op. 

Cees van Ingen  ZH/NBr.midden 06-24167686
Erik  van Till  Ingen  06-57277057
Henk Baas  Fl./A’dam  06-39864658
Piet van Eekelen West Brab/Zlnd 06-40434536
Eike-Jan  Koster  Zuid-Holland 06-40439692
Jan Leenslag  Zuid-Holland 06-40500856
Hans van Lent  ZH/NBr.midden 06-28295477
Klaas  Mars  Ov.west/Fl. 06-51082753
Cor Aalbregt  Utrecht  06-12304236
Johannes Veltman  Gelderland 06-24165879

Henk de Wit  Groningen  06-51246516
Ico  Jongerden  Overijssel  06-84426710
Wim  van Beek  Gelderland 06-81321886
Gerrie  van Beek-Klaij Gelderland 06-81321886
Ruud van den Heuvel Ronde Venen 06-20202966
Léon Heber  Limburg/België 06-53893297
Klaas  Zijlstra  Friesland  06-22011482
Edwin  Hissink  Noord-Holland 06-24794142
Albert  Zomer  Overijssel  06-15318939

Tot slot!

Beste lezer, blauwe baret,

Door en voor elkaar. Dat is in essentie de bedoeling van onze Dubbel 
Vier!

En het lukt ons elke keer weer, Soekran, Soekran, Soekran!

En nu op weg naar de volgende editie en dus: traditiegetrouw een 
exemplaar waar de feestdagen een prominente plaats horen te krijgen. 
Kerst en de jaarwisseling. Daar was jij ook bij?

En hing je Fal, Uzi of directe leidingevende in de boom? Laat zien die 
foto! Ook andere foto’s zijn van harte welkom! Heb je een mooie dienst 
meegemaakt op kerstavond? Was Oud en Nieuw een die je nooit meer 
vergeet? Wij zijn nieuwsgierig! Mail de redactie en wie weet plaatsen wij 
jouw bijdrage. Als de drukker het toelaat is dit blad op tijd verschenen 
en zien wij elkaar aanstaande zaterdag! 

Kees
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